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P r o t o k ó ł  Nr XLVII/2014 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 24 października 2014r. w Domu Kultury  
w Kotlinie w godz. od 900 do 1140 

 
I.   Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
                    Otwarcia  XLVII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Czesław 
Moch witając:  radnych , Wójta Gminy  Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Jarocińskiego Walentego 
Kwaśniewskiego, kierownika Rewiru Dzielnicowych KPP w Jarocinie Karola Berę, sołtysów, 
redaktora Gazety Jarocińskiej , redaktora Życia Jarocina oraz mieszkańców gminy. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem w sesji 
uczestniczyło 13 radnych. 
Nieobecni byli radni: Krzysztof Szyszka i Czesław Smoliński. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                   Do porządku obrad nie zgłoszono  zmian. 
Porządek obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady: 
1.   Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2.   Przedstawienie porządku obrad. 
3.   Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLVI 
      sesji Rady. 
6.  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLVI sesji Rady oraz  z wykonania  
      uchwał Rady. 

  7.   Przyjęcie  informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok  szkolny 2013/2014,  
        w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 
  8.   Przyjęcie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2013 rok. 

    9.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
          - zajęcia stanowiska dotyczącego sprzeciwu mieszkańców miejscowości Sławoszew  
            w sprawie niewłaściwego zwołania zebrania wiejskiego, 
          - stwierdzenia nieważności uchwały zebrania wiejskiego w sołectwie Kotlin, 

     - rozpatrzenia skargi, 
     - zmiany statutu sołectwa Wysogotówek, 
     - zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze  
       socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Kotlin, 
     - zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 
       przez Gminę Kotlin,  
     - zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
       rok 2014, 
     - rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi i innymi  
       podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
       wolontariacie, na rok 2015, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014. 
10. Podjęcie opinii o wniosku Wójta Gminy składanego w Urzędzie Marszałkowskim 
      Województwa Wielkopolskiego o dofinansowanie budowy dróg transportu rolniczego. 
11.  Wolne głosy i wnioski. 
12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zg łoszone na XLVI sesji Rady  
       Gminy. 
13.  Zamknięcie obrad. 
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ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy. 
                     Protokół, który wyłożony został do wglądu na posiedzenia stałych komisji Rady     
w dniach 22 i 23 października br. przyjęto jednogłośnie 13 głosami za. 

 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                  Interpelacje zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak pytał i  wnioskował o: 
- co z przystankiem autobusowym  w centrum Sławoszewa, ponieważ  autobus zatrzymuje 
  się  nie na  przystanku, a przy starej sali? 
- czy można podwyższyć wynagrodzenie pracownikom fizycznym zatrudnionym w Urzędzie 
  Gminy, ponieważ robią dobra robotę? 
- przycięcie gałęzi drzew  w centrum Sławoszewa, aby utworzyć aleje lipowo – klonową, tak 
  jak to było planowane, 
- pomalowanie sceny w Sławoszewie, 
- namalowanie  pasów skrajnych na drodze Kotlin  - Sławoszew, 
- wyrównanie  poboczy drogi Kotlin – Sławoszew. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował i pytał o: 
- naprawę drogi  powiatowej w Twardowie na krzyżówce tak, aby zrobić to raz, a konkretnie, a  
  nie naprawiać co pół roku, 
- wycięcie krzaków przy drogach gminnych i powiatowych  przed zimą, tych z kierunku 
   południa na północ, 
-  jaka jest przyczyna  nieoddania do użytku kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej? 
Radna Jolanta Urbaniak  wnioskowała o: 
- zaplanowanie  środków  w przyszłorocznym budżecie Gminy na założenie lamp ulicznych 
  przy ul. Reymonta, o co proszą  mieszkańcy tej ulicy, 
- ustawienie kilku ławek  na placu przy Domu Kultury w Kotlinie, o co wnioskują mieszkańcy, 
- ustawienie lustra przy skrzyżowaniu przy drodze Magnuszewice – Wyszki Góry, 
- przebudowę łuku drogi  Kotlin – Racendów po kolejce wąskotorowej , w którym to miejscu 
  szerokość jezdni jest  tylko na jeden samochód. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o naprawę jezdni na przejściu dla pieszych na ul. 
Dworcowej, ponieważ przy opadach deszczu stoi  tam kałuża wody. 
Radny Mirosław Twardowski poinformował o złożeniu na piśmie wniosków, powielając te, 
które zgłaszał wcześniej, a które nie były przez długi okres realizowane. Radny informując, że 
ma harmonogram , prosił aby wskazać terminy konkretne realizacji wniosków już nie w tym 
roku, ale może w następnym. 
Radny Twardowski pytał – co planuje Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad  
z dziurą przy drodze nr 11 w Wyszkach gdzie ścięto słupki  i czy tak już pozostanie? 
Radny odniósł się do artykułu w Gazecie Jarocińskiej dziękując Pani redaktor, że tyle miejsca 
poświęciła osobie radnemu. 
Radny odczytał fragment tego artykułu cyt. „ Nie wyobrażam sobie jak można samorządowe 
pieniądze przekazać na odwodnienie prywatnej posesji Pana Twardowskiego. Przez ten czas  
radny już dawno powinien wykonać  odwodnienie wokół domu”. 
Radny Twardowski zwracając się do Wójta  jak określił wybitnej klasy specjalisty który  
dobrze wie, że od początku jak tylko składał wnioski, były to wnioski poparte lista 
mieszkańców, a nie tylko Twardowskiego. Podpisali się  ci mieszkańcy, którzy mieli problemy 
z zalewaniem ich posesji. Radny mówił, że nie wie dlaczego Jego osoba jest wymieniana, ale     
z jednej strony  się cieszy, bo On możliwości odwodnienia  nie będzie miał, a pozostali tak, bo 
tylko On  jest uwzględniony i cieszy się, że pozostali mieszkańcy skorzystają. Radny mówił, że 
nie wie dlaczego tyle złośliwości jest w tej wypowiedzi. Dalej radny mówił, że  Wójt wie o 
tym, że chodziło o wskazanie miejsca odprowadzenia wody, a nie o odwodnienie Jego posesji.  
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Radny Twardowski  mówił, że kampania wyborcza trwa, ale nie powinno się używać takiej 
formy. 
Sołtys Beata Skowrońska mówiła , że do zadań własnych Gminy należy utrzymanie ładu, 
porządku i bezpieczeństwa. Mówiąc o bezpieczeństwie sołtys mówiła, że ma na myśli 
przystanek na Nowej Wsi, aby dzieci bezpiecznie wychodziły z autobusu. 
Sołtys przypomniała, że wniosek w tej sprawie zgłaszała na 36, 37, 42 i 46  sesji Rady i jest to 
bez odzewu. Sołtys mówiła, że zadania własne  Gmina powinna załatwiać w pierwszej 
kolejności. 
Dalej sołtys wyjaśniała, że to nie Ona, ani żaden z mieszkańców Sławoszewa nie ustawiali 
przystanku na Nowej Wsi, a Gmina, aby dzieci mogły wsiadać  i wysiadać. Sołtys 
przypuszczała, że przykrycie rowu nie jest chyba  dużym kosztem, bo  jak mówiła,  chodzi o 
niecałe 20 metrów rowu. 
Sołtys pytała – co będzie  gdy któreś dziecko  złamie nogę? Odpowiadając sobie  na to pytanie 
mówiła, że Gmina płaciła będzie każdemu odszkodowanie. 
Następnie sołtys Skowrońska wnioskowała, aby autobus  jadąc w kierunku Tarc i Jarocina  
zatrzymywał się  na przystanku autobusowym w centrum wsi, a nie przy byłym sklepie, gdzie 
nie ma  wiaty autobusowej, a jest to różnica 150 metrów. Sołtys poinformowała o rozmowie       
z Wójtem, który stwierdził, że zmiana trasy autobusu  jest bardzo trudna. Sołtys informowała, 
że JLA w miejscu zatrzymywania się  autobusu  nie  ustawiły informacji, że jest to przystanek 
autobusowy. 
Sołtys Dominika Kwiecińska wnioskowała o: 
- naprawę drogi powiatowej w Twardowie i zamontowanie  barierki przy posesji nr 58,  
- naprawę zadaszenia wiaty autobusowej w Wyszkach w kierunku Pleszewa ( przy komisie). 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o zorganizowanie  zbiórki  folii z gospodarstw  rolnych 
m.innymi  po kiszonkach. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował, aby zwrócić się do GDDKiA o naprawę  
oświetlenia  nad przejściem dla pieszych w Wyszkach na drodze   - nie świecą 3 lampy. 
Przewodniczący Rady  pytał: 
- kto otrzymał dotację na budowę oczyszczalni przydomowych ? 
- czy jest faktem, że ci, którzy wybudują oczyszczalnie przydomową z chwilą kiedy zostanie 
  ułożony kolektor , to posesje te zostaną zobowiązane do dołączenia się do tego kolektora? 
Przewodniczący Rady uważał, że  należałoby opracować kryteria przyznawania pieniędzy na 
budowę oczyszczalni przydomowych.   
Przewodniczący mówił, że nie bardzo rozumie, że buduje się oczyszczalnię ścieków, gdzie              
w planie inwestycji wieloletnich jest wpisana budowa kanalizacji w latach 2016 – 2017. Koszt 
budowy to ok. 8- 10 tys. zł, a po 2 latach posesje te  miałyby się podłączyć do kolektora, co 
byłoby nieporozumieniem. 
Przewodniczący  uważał, że jest obowiązkiem poinformowanie o czyś takim osoby składające 
wniosek i chcące  budować oczyszczalnię przydomową. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XLVI sesji Rady. 
                       Przewodniczący Rady poinformował,  że w okresie międzysesyjnym : 
- podpisał podjęte uchwały i przekazał je  Wójtowi Gminy, 
- przekazał Wójtowi wnioski i interpelacje zgłoszone na ostatniej sesji, 
- uczestniczył w rozpoczęciu roku szkolnego  w Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- uczestniczył w otwarciu Domu Kultury w Kotlinie, 
- obecny był na dożynkach organizowanych w  Woli Książęcej, 
- uczestniczył w imprezie -  Dzień  Kotlina Święto Pomidora, 
- na zaproszenie WOKiSS w dniach 2 i 3 października uczestniczył w Zjeździe 
  Przewodniczących  Rad Gmin i Powiatów w Rosnówku, a tematami Zjazdu było : „ Organ 
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   uchwałodawczy na przełomie kadencji” oraz „Planowanie Przestrzenne”  prowadzone przez  
   prof.  Marka Szewczyka 
-  uczestniczył we wszystkich  koncertach  Festiwalu Akordeonowego, który  w ocenie 
   Przewodniczącego zasługuje  na najwyższe uznanie, 
-  uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych, 
-  w dniu wczorajszym i przedwczorajszym brał udział w posiedzeniach obu stałych komisji 
   Rady. 
Do  informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLVI sesji Rady oraz   
z wykonania uchwał Rady. 
                 Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji przekazano do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, wywieszono na tablicy ogłoszeń             
w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach internetowych Gminy. 
Uchwałę  stanowiącą prawo miejscowe oraz uchwałę w sprawie zmiany budżetu przekazano do 
Redakcji Dziennika Urzędowego w celu ich opublikowania i uchwały te zostały opublikowane. 
Od XLVI sesji Wójt wydał 11 zarządzeń , w tym w sprawie powołania komisji przetargowej      
w celu wyłonienia wykonawcy na przebudowę drogi Orpiszewem – Lutynia i komisji do 
zaopiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizacje zadań  z zakresu 
kultury, w sprawie unieważnienia otwartego konkursu ofert na realizację zadań z zakresu 
kultury,  w sprawie ustalenia opłat za korzystanie ze świetlic wiejskich, w sprawie ogłoszenia 
konsultacji w sprawie rocznego programu współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi, 
w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości gruntowej zabudowanej 
przeznaczonej do sprzedaży  bezprzetargowej położonej w Parzewie, w sprawie podania do 
publicznej wiadomości wykazu nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Parzewie 
przeznaczonej do sprzedaży przetargowej, w sprawie podania do publicznej wiadomości 
wykazu nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży w trybie przetargu 
ograniczonego i dotyczy to gruntów rolnych w Parzewie, w sprawie podania do publicznej 
wiadomości wykazu nieruchomości gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w trybie 
przetargowym i dotyczy to również gruntów w Parzewie oraz dwóch zarządzeń w sprawie 
zmiany budżetu Gminy. 
Poza tym: 
- w dniu 11 września dokonano otwarcia oferty na przebudowę drogi Orpiszewek – Lutynia 
  złożonej przez PRD „ DROBUD” w Jarocinie.  
- w dniu 18 września ponieważ złożona oferta przekraczała kwotę zaplanowaną w budżecie 
  Gminy ogłoszono o unieważnieniu w/w postępowania z uwagi na niemożliwość zwiększenia 
  środków na realizację tego zadania, 
- w dniu 15 września nastąpiło otwarcie ofert na  przebudowę drogi gminnej w Woli Książęcej 
   i w dniu 8 października  podpisano umowę z PHU Lewandowski Tomasz z Kowalewa, które 
   złożyło ofertę  najkorzystniejszą, 
- w dniu 8 października  w wyniku zapytania o cenę  podpisano umowę z firmą ENERGO 
  DOMY z Międzyrzecza  na budowę studni głębinowej w Woli Książęcej, 
- w ramach funduszu sołeckiego firma FRAJDA z Radomca Dużego wybudowała plac zabaw 
  przy ul. Ks. Rymarkiewicza w Kotlinie, 
- w dniu 10 września podpisano protokół odbioru sieci kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej, 
- w dniu 9 września złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o płatność końcową  
  remontu wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
-  w dniu 13 października podpisano protokół odbioru  zadania – remontu z modernizacją 
   świetlicy wiejskiej w Wilczy, 
- w dniu 2 października złożono do Urzędu Marszałkowskiego wniosek o płatność zadania –  
  budowy placu zabaw w Kurcewie, 
- zakończono budowę chodnika w Woli Książęcej i w dniu dzisiejszym zakończona zostanie 
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  budowa chodnika w Wyszkach, 
- w dniu 15 września zakończono budowę boiska do koszykówki w Kurcewie, 
- dokonano zakupu wysokociśnieniowego agregatu gaśniczego dla samochodu OSP Wyszki, 
- OSP  w Kurcewie otrzymała samochód pożarniczy FORD TRANSIT za kwotę 126.468,- zł ,  
   w tym środki unijne 100.000,- zł, 
- w dniu 20 października podpisano porozumienie z właścicielami gruntów przeznaczonych 
  pod drogę  - ul. Moniuszki, 
- trwa realizacja budowy boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie.  
Ponadto Wójt : 
- uczestniczył w większości imprez o których informował Przewodniczący Rady, 
- uczestniczył  w uroczystym wmurowaniu kamienia węgielnego pod budowę siedziby 
  Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie, 
- uczestniczył w koncertach Festiwalu Akordeonowego. 
Do sprawozdania Wójta nie było pytań. 
 

  ad.7. Przyjęcie  informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok  szkolny 
  2013/2014, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 

                             Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej              
i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przekazał 
opinię Komisji o materiałach sesyjnych omówionych na posiedzeniu w dniu 22 października. 
Przewodniczący poinformował, że po burzliwej dyskusji nad projektami uchwał  w sprawie 
zajęcia stanowiska dotyczącego sprzeciwu mieszkańców  miejscowości Sławoszew w sprawie 
niewłaściwego  zwołania zebrania wiejskiego  i  w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 
zebrania wiejskiego w sołectwie Kotlin  nie wynikło z tego nic. Największa dyskusja toczyła 
się wokół zebrania w Kotlinie. Z uwagi na nieobecność sołtysa Sławoszewa nie można było się 
dowiedzieć jak to było. 
Przewodniczący Taczała uważał, że Rada nie może uchylić uchwał zebrania wiejskiego. 
Zgodnie z uzasadnieniem jak informował nie ma podstaw do uchylenia uchwał zebrań 
wiejskich. 
Wójt zwracając się do Przewodniczącego Komisji powiedział, że co do Sławoszewa nie chodzi 
o uchylenie uchwały. 
Przewodniczący Komisji  powiedział, że chodzi o stwierdzenie niewłaściwego zwołania 
zebrania wiejskiego. 
Przewodniczący Komisji mówił, że gdyby uchylono jedną , to kolejne wioski teź będą składały 
sprzeciw, a do Niego kurendy też  przychodzą po zebraniu. 
Co do pozostałych projektów uchwał Komisja nie wniosła uwag, opiniując je pozytywnie. 
Odnośnie opinii wniosku Wójta  składanego do Urzędu Marszałkowskiego o środki na budowę 
dróg transportu rolniczego Przewodniczący Komisji poinformował, że  Wójt przedstawił 
kolejne drogi i będzie głosowanie w dniu dzisiejszym. 
                         Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak przedstawił program posiedzenia Komisji w dniu 23 października informując, że 
zapoznano się z informacją  o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2013/2014 
oraz z informacją o złożonych oświadczeniach majątkowych i uwag nie było. 
Odnośnie  projektu uchwały  dotyczącej zebrania  wiejskiego w Sławoszewie zapoznano się ze 
stanowiskiem stanowiącym załącznik do projektu uchwały i stwierdzono, że zebranie zwołano 
prawidłowo. 
Kolejny projekt uchwały dotyczył zebrania wiejskiego w Kotlinie. Przewodniczący Komisji 
mówił, że Przewodniczący Rady poinformował, że sołtys zapowiedział, że mają nie głosować 
nieletni i z wyliczeń wynika, że głosy się zgadzają i było 27 za , 23 przeciw i stanowisko 
Komisji jest, że  nie można ingerować w sprawy wsi, bo  radni nie są arbitrami, a na zebraniu 
radni nie byli  i tylko można stwierdzić co było według tego  co jest napisane. 
Do pozostałych projektów uchwał uwag nie było. 
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Odnośnie wniosku Wójta o środki na budowę dróg transportu rolniczego Przewodniczący 
Komisji poinformował, że Wójt do projektu opinii wprowadził dodatkowe drogi, które nie były 
omawiane na posiedzeniu Komisji Oświaty, w tym drogę Twardów – Racendów. 
Wybór dróg będzie dzisiaj- mówił Przewodniczący Komisji. 
                     Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych za rok szkolny 2013/2014, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów 
przedstawiono w sposób wnikliwy na posiedzeniach obu komisji stałych Rady. 
Pytań do informacji nie było. 
Przewodniczący  stwierdził, że Rada informacje przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 

  ad. 8.   Przyjęcie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2013 rok. 
                          Przewodniczący Rady złożył informację o oświadczeniach majątkowych   
złożonych przez radnych  za rok 2013 oraz na 2 miesiące przed zakończeniem kadencji. 

  Przewodniczący przedstawił również informację złożoną Radzie przez Wojewodę  
  Wielkopolskiego o  oświadczeniach złożonych  przez Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy 
  oraz informację złożoną przez Wójta  dotyczącą oświadczeń majątkowych  złożonych przez 
  Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, dyrektorów szkół i przedszkola, dyrektorów: Domu 
  Kultury i Biblioteki Publicznej, kierownika i pracownika socjalnego Gminnego Ośrodka  
  Pomocy Społecznej. 
  Informacje stanowią załączniki do protokołu. 
 

    ad.9.   Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                        Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał: 

    1) w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego sprzeciwu mieszkańców miejscowości 
Sławoszew. 

                      Przewodniczący Rady poinformował, że temat omówiono wnikliwie na 
wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetowej na której  obecny  był radny ze Sławoszewa         
i dyskusja została  mocno przybliżona i sprawa przybliżona i ze strony Pana radnego są uwagi. 
Przewodniczący poinformował, że stoi na stanowisku, że w dyskusji bezwzględnie powinna 
wziąć osoba  najbardziej kompetentna czyli Pani sołtys, która  zwołuje i prowadzi zebranie       
i Ona udzieli informacji. 
Dalej Przewodniczący mówił, że dla Niego sprawa jest oczywista, klarowna. Zebranie zostało 
zwołane w sposób zwyczajowy, czyli przez  kurendę.  Nie sposób uniknąć zachowań 
mieszkańców nie przekazujących kurendy dalej. Informacja o zebraniach jest na stronach 
internetowych. Wobec tego zebranie zostało zwołane w sposób właściwy. 
Sprawa dotyczy według tego co jest w projekcie uchwały nieważności zwołania zebrania 
wiejskiego. Przewodniczący poinformował, że Rada nie jest władna do podjęcia takiej 
uchwały. Rada może odnieść się do uchwały podjętej przez zebranie wiejskie, co dotyczy 
następnego punktu, sprawy Kotlina. Natomiast Sławoszew i skarga złożona przez obecnego na 
sesji mieszkańca Sławoszewa została złożona dlatego, że zebranie zostało zwołane w sposób  
niewłaściwy, że nie wszyscy mieszkańcy zostali poinformowani. 
Wnioskodawca tejże skargi- mówił Przewodniczący odnosi się do zastrzeżeń ze swojej strony 
co do podziału funduszu sołeckiego na poszczególne zadania. 
Nie Radzie wnikać w to, co postanowiło zebranie wiejskie – mówił Przewodniczący. 
Dołączona jest lista mieszkańców, którzy się sprzeciwiają i nie ma podpisów, nie ma nazwisk, 
czyli to też tak do końca nie należy do tego się odnieść. 
                 Następnie głos zabrała sołtys Sławoszewa Beata Skowrońska, która  poinformowała, 
że art. 3 ustawy o funduszu sołeckim mówi, że jako jeden  konieczny do spełnienia warunku do 
uruchomienia  funduszu sołeckiego na przyszły rok budżetowy wymienia  uchwalenie wniosku 
tego sołectwa przez zebranie wiejskie. 
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Inicjatywa złożenia wniosku informowała sołtys może  być od sołtysa, rady sołeckiej i 15 
pełnoletnich mieszkańców.  
Zebranie odnośnie uchwalenia wniosku o fundusz sołecki  odbyło się 18 września w sali 
wiejskiej w Sławoszewie. 
Kurendy do mieszkańców zostały wysłane  8 września, aby każdy je otrzymał – mówiła sołtys. 
Forma kurendy jest formą stosowaną od lat. Sołtys odczytała  definicje , pojęcie kurendy. 
Zebranie rozpoczęło się w pierwszym terminie, gdyż kworum wymagane, to 15 osób, a               
w zebraniu uczestniczyło 18 pełnoletnich mieszkańców. 
Został złożony jeden formalny wniosek na następujące przedsięwzięcia: organizację dożynek – 
2.500,- zł, zakup karuzeli na plac zabaw – 4.500,- zł, stałe ławki na plac zabaw i  zakup kostki 
na plac za świetlicą. 
Dalej Pani sołtys Skowrońska mówił, że jest piękny plac w środku wsi, ale nie ma tam 
dociągniętego prądu. Prąd ciągnięty jest kablami z trzech domów, co jest niebezpieczne. 
Uchwała zebrania wiejskiego podjęta została 14 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących i 2 
głosach przeciw. 
Pod głosowanie nie poszły przedsięwzięcia zgłoszone przez Pana J.U., a był to zakup plandek       
w razie anomalii pogodowych oraz wniosek Pana radnego Józefiaka o budowę kortu 
tenisowego.  
Przedsięwzięcia te były nieformalne – jak określiła sołtys, bo nie miały wyszacowanych 
kosztów, nie posiadały uzasadnienia i 15 podpisów  pełnoletnich mieszkańców i z tego 
względu nie były brane pod uwagę. 
W dniu 23 września do Wójta Gminy wpłynął wniosek od P.J.U. ze sprzeciwem mieszkańców 
odnośnie unieważnienia zebrania, gdyż  mieszkańcy nie zostali na czas powiadomieni. 
Sołtys z rozmowy z mieszkańcami  dowiedziała się, że podpisy P.J.U. zbierał na zasypanie           
i utwardzenie rowu przy posesji Państwa Hajdaszów. 
Sołtys poinformowała, że o zasypanie rowu  walczy od dawna na kolejnych sesjach, 
wymieniając  kolejno  numery sesji: 36, 37, 42, 46 i dzisiaj 47. 
Do Urzędu Gminy Pan J.U. przekazał całkiem inne pismo, dołączając listę mieszkańców,           
z  których część z nich  była obecna na zebraniu lub członkowie ich rodzin byli obecni.  
Sołtys mówiła, że Pan J.U. wprowadził ludzi w błąd i  o tym fakcie sołtys poinformowała 
Wójta. 
W dniu 26 września  sołtys złożyła pismo do Urzędu Gminy o odpis pisma  złożonego 23 
września przez Pana J.U., który wprowadził ludzi w błąd. Sprawę tą przekazała sołtys 
mieszkańcom i zastanawia się czy nie  przekazać dalej, gdyż wymieniony prawdopodobnie 
popełnił przestępstwo. 
Sołtys dalej mówiła zwracając się do radnych, że zaufano im, wybrano ich, żeby 
reprezentowali społeczeństwo w Radzie Gminy i walczyli o sprawy mieszkańców w myśl 
prawa, prosiła  o oddanie głosu zgodnie ze swoim sumieniem. Sołtys uważała, że fakty i prawo  
są najważniejsze  bez względu  na to czy radni są w opozycji, czy nie i to od radnych zależeć 
będzie czy Sławoszew będzie miał fundusz sołecki na 2015r rok. 
Sołtys uważała, że zebranie zostało zwołane zgodnie z prawem. 
Sołtys mówiła, że stara się  być sołtysem czynnym, a nie biernym i nigdy nie stoi z boku gdy 
ktoś zgłasza jakąś sprawę. Stara się załatwić w miarę swoich możliwości, bądź przekazać 
władzom Gminy, które  mają na to bezpośredni wpływ.  
Sołtys mówiła, że stara się kierować prawem i grać fair play (po polsku czysto) , choć może nie 
wszystkim  znaczenie tego słowa jest znane i prosi o głos zgodny ze swoim sumieniem                 
i prawem. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Wójt udzielając P.J.U. odpowiedzi poinformował, że  
Rada Gminy nie jest władna do unieważniania zebrania wiejskiego. Rada może tylko  i 
wyłącznie unieważnić uchwałę zebrania wiejskiego. 
Z pisma P.J.U.  wynika, że zebranie zwołano niewłaściwie. 
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Następnie głos zabrał składający sprzeciw przedstawiając się  z nazwiska i imienia. 
Poinformował, że przejechał się po wsi i dowiedział się, że większość mieszkańców  nie była 
powiadomiona o zebraniu. Drugim zarzutem składającego sprzeciw było to, że fundusz sołecki 
nie był konsultowany ze społeczeństwem. Sołtys natomiast twierdzi, że był konsultowany,          
a wniosek składany przez składającego sprzeciw  nie był przyjęty. 
Składający sprzeciw  poinformował, że jedna z pań, która jest w radzie sołeckiej też nie brała 
udziału w dzieleniu tych środków. Pan J.U. pytał – wobec tego kto dzielił? 
Pan J.U. podał wysokość funduszu sołeckiego jaki posiada sołectwo Sławoszew. Jest to kwota 
18.497,44 zł i wymienił zadania na które fundusz ten został przeznaczony. 
Pan J.U. pytał – co jest ważniejsze, czy przysypanie rowów na Nowej Wsi, ułożenie  rur               
i utwardzenie czy to na co przeznaczono fundusz? 
Pan J.U. pokazał zdjęcia jak dzieci wychodzą z autobusu na Nowej Wsi. 
Dalej składający sprzeciw mówił, że droga na Nowej Wsi ma 4,5 m szerokości, pobocza są po 
70 cm i po obu stronach drogi są rowy. Dzisiaj mówił, zjechały się dwa autobusy jednocześnie, 
czego sołtys nie widzi, bo nie interesuje się  Sławoszewem i dzieci nie mają możliwości 
wyjścia. 
Pan J.U. mówił, że to nie On przegra, to dzieci i rodzice przegrają, a  są rodzice, którzy 
odprowadzają dziecko do autobusu mając ze sobą drugie dziecko w wózku. 
Pan J.U. wyliczył, że koszty inwestycji to ok. 10 tys. zł, bo jest to około 60 – 70 m rowu. 
Jeżeli radni uznają, że karuzele, dożynki , ławki są ważniejsze od bezpieczeństwa dzieci, to 
niech zobaczą jak te ławki wyglądają , a one się wcale nie sypią. 
Pan J.U. apelował, aby radni wzięli pod uwagę bezpieczeństwo dzieci, bo On sprawy nie 
popuści. 
Przewodniczący Rady prosił, aby nie wymagać od Rady, aby dzieliła fundusz sołecki. 
Dalej Przewodniczący mówił, że to co Pan J.U. powiedział należy przyjąć za słuszną uwagę, 
ale  należy o tym mówić na zebraniu wiejskim i to zebranie decyduje co jest ważniejsze i po to 
utworzono fundusz sołecki, który ma służyć wyłącznie sołectwu i sołectwo o tym decyduje. 
Następnie głos zabrał radny Dariusz Józefiak, który powiedział, że  gdy został sołtysem naście 
lat temu, to nigdy sobie nie wyobrażał, że między sołtysem, a radnym Sławoszewa będzie taka 
sytuacja jak jest w tej chwili. Radny Józefiak przypomniał, że gdy radnym był Pan Jazgar, a On 
sołtysem  była zgoda absolutna  i tak być powinno.  Sprawy  sołectwa Sławoszew powinny być  
rozstrzygane  na sali w Sławoszewie, a nie na tej sali, ale gdy nie  ma  innego wyjścia trzeba  
robić to tak.  
Dalej radny Józefiak mówił, że gdyby  Pani sołtys dbała o zdrowie i bezpieczeństwo tych 
dzieci, to  w funduszu sołeckim zaplanowałaby te pieniądze na przykrycie rowu, bądź 
skonsultowała się, bo On prosił o spotkanie w sprawie funduszu sołeckiego. 
Radny Józefiak oświadczył, że popiera wniosek Pana J.U. i proponował   pieniądze  z placu  za 
świetlicą przeznaczyć na przysypanie rowu i położenie chodnika. 
Radny mówił, że plac za remizą potrzebny będzie raz w roku na dożynki, albo nie będzie 
potrzebny, a dzieci wsiadają i wysiadają codziennie. 
Dalej radny Józefiak zwracając się do pani sołtys  mówił, że  Sławoszew ma piękny rynek            
i trzeba go zagospodarować w pierwszej kolejności, a później  coś innego. 
Radny mówił, że  nie chce się kłócić i używać słów jak Pani sołtys czytała, myśląc, że radni nie 
znają znaczenia tych słów. Radny uważał, że należy trzymać się rozsądku, a sołtys ma być dla 
ludzi, a nie ludzie dla sołtysa i sołtys  jest głową wsi i sołtys powinien czuwać nad tą wsią, nad 
całością, a nie nad swoją wybraną wizją. Powinien pytać ludzi i konsultować . Radny uważał, 
że gdyby tak  było robione, to nie dyskutowano by dzisiaj.  Fundusz sołecki jest dla wsi i każdy 
powinien mieć prawo głosu na ten temat. Jeżeli wiadome było, że kurendy nie dochodzą, to 
trzeba było to sprawdzić i wysłać więcej kurend. To ludzie chcą decydować, bo nie są to małe 
pieniądze -  mówił radny Józefiak. 
Sołtys Racendowa Renata Woźniak  mówiła, że sołtysi jako głowy wsi nie są w stanie  chodzić 
od domu do domu.  Sołtys mówiła, że ludzie zatrzymują  kurendy, a sołtys nie ma takiego 

 



9 
 

obowiązku, aby chodzić od domu  do domu i informować, że jest zebranie wiejskie. Sołtys 
mówiła, że też był zarzut w stosunku do Niej, że nie wysłała kurendy, co było nieprawdą.  
Ludzie zatrzymywali kurendy, zatrzymują i będą zatrzymywać  - mówiła sołtys i to nie jest 
wina sołtysa. 
Wójt  mówił, że  niezależnie kogo  będziemy słuchać czy sołtysa czy radnego zawsze pośrodku 
jest prawda  i dotyczy  bezpieczeństwa. 
Pan J.U.  i radny Józefiak przedstawiają argument , że jest odcinek drogi gminnej i jest 
propozycja, aby na  odcinku 20- 30 m przysypać rów po 1 i 2 stronie drogi. 
O przysypanie rowu wnioskowała także sołtys Pani Skowrońska. 
Wójt uważał, że  dyskusja ta jest zbędna i po konsultacji ze Skarbnikiem  zdecydował, że 
Gmina wyłoży środki i zakończy niepotrzebny spór, który przedstawia niekorzystny obraz 
samorządu. 
Wójt mówił, że postara się w tym roku zabezpieczyć środki na zakup rur, które ułożone zostaną 
po prawej i lewej stronie drogi. W następnym roku  natomiast będzie ułożona kostka lub będzie 
kruszywo. 
Wójt pytał – czy taka decyzja zadawala  Panią sołtysi radnego? 
Radny Józefiak  pytał – czy będzie to  z funduszu Gminy? 
Wójt odpowiedział, że tak, bo funduszu sołeckiego  nie można już ruszyć. 
Radny Józefiak  mówił, że istotne jest, aby rów był przykryty i dzieci  bezpiecznie wchodziły          
i wychodziły z autobusu. 
Przewodniczący Rady  zwracając się do Wójta mówił, że gdyby wiedział, że tak dyskusja się 
skończy, to wogóle by do niej nie dopuścił. Dalej Przewodniczący mówił, że jest 
niedopuszczalne, aby w takiej sytuacji na sesji załatwiać sobie takie sprawy z budżetu Gminy. 
Przewodniczący mówił, że jest to dalece, dalece  nie poprawne i tak być nie może. Po to jest 
fundusz sołecki, aby wieś  decydowała. Rada stwierdza, że  nie wnosi uwag do sposobu 
zwołania zebrania i koniec tematu . Każdy z obecnych sołtysów może dzisiaj podważyć 
zebranie i walczyć o środki z budżetu Gminy.  Nie w ten sposób załatwiajmy sprawy – mówił 
Przewodniczący. 
Wójt potwierdził, że każdy z mieszkańców może złożyć protest. Na zebranie przychodzi stała, 
utarta grupa osób, która jest tematem zainteresowana. 
Przewodniczący Rady mówił, że zadaniem Rady było odnieść  się do skargi, co do poprawnego 
zwołania zebrania. 
Sołtys Skowrońska podziękowała Wójtowi uważając, że ta sprawa powinna być już dawno 
załatwiona. 
Tu  chodziło  o rozpatrzenie skargi , a sprawa jest nieciekawa, bo Pan J.U. okłamał  
mieszkańców, którzy podpisali to pismo, a nie podpisywali tego, które przekazał  Radzie 
Gminy. Właśnie ci mieszkańcy podpisali pismo odnośnie przysypania rowu i utwardzenia. 
Pan J.U.  przekazał pismo w którym stwierdził, że zebranie było  nieprawnie zwołane i ludzie 
byli niepoinformowani i jak to niektórzy się wyrazili jest to sprawa  do prokuratora – mówiła 
sołtys. 
Sołtys mówiła, że nie chce robić wymówek i cieszy się, że Wójt  przychylił się  do sprawy          
i będzie to załatwione, ale nie można robić  sobie kampanii wyborczej poprzez nieprawdę, a dla 
sołtys  jak mówiła jest to kampania wyborcza radnego Józefiaka. 
Sołtys Skowrońska  mówiła, że  od dwóch tygodni Pan J.U. przebywa 24 godziny  na dobę u 
radnego Józefiaka i niedługo u Niego zamieszka. 
Dyskusję przerwał Przewodniczący Rady. 
Następnie głos zabrał  mieszkaniec Sławoszewa przedstawiając się z nazwiska i imienia-  
Marcin Krawczyk mówiąc, że wybory Wójta    i radnych powinny odbywać się co roku, 
ponieważ wtedy tak ważne sprawy, których nie  potrafiono  załatwić przez 4 lata byłyby 
załatwiane. I musiało dojść z inicjatywy Pana J.U. do spotkania, żeby coś załatwić, bo radni 
jednej i drugiej kadencji nie potrafili  załatwić  z budżetu Gminy, co jest ich obowiązkiem. 
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Pan Krawczyk wnioskował o podjęcie uchwały w sprawie zebrania , ponieważ był On 
poinformowany o zebraniu i widział kurendę i było zebranie przeprowadzone zgodnie              
z prawem. 
To, że Pan J.U. złożył wniosek o przysypanie rowu i utwardzenie  Pan Krawczyk uważał, za  
bardzo słuszne. Dalej mówił, że jest to lekcja dla wszystkich sołtysów i wnioski należy składać 
nie  dzień przed lub w dniu zebrania, a miesiąc wcześniej i nie będzie problemu. 
Pan Krawczyk przyznał, że  też podpisał listę pod wnioskiem Pana J.U. i wniosek ten brzmiał 
trochę inaczej, ale  jak mówił problem  jest załatwiony dla mieszkańców  i mamy lekcje. 
Wójt mówił, że  sam przystanek autobusowy na Nowej Wsi też podzielił  mieszkańców, bo        
w poprzednich latach miał być w innym miejscu. 
                     Następnie głos zabrał radny Twardowski w temacie zebrania wiejskiego                  
w Wyszkach. Radny prosił, aby  zebranie prowadził  jak określił nasz wspaniały  sołtys, 
człowiek z doświadczeniem , a z rozpędu Wójt odczytałby także  wnioski pod głosowanie. 
Radny Twardowski pytał – dlaczego  w wolnych głosach i wnioskach z zebrania wiejskiego       
w Wyszkach nie ma odnotowanego pytania  Jego i odpowiedzi Wójta  w sprawie placu zabaw? 
Dalej radny mówił, że nie wie co się stało teraz. Ludzie 4 lata walczyli o drogę w Wyszkach 
Górach  , jeździli  do Wójta  z delegacją, a teraz jedna sesja , jedna chwila Wójt jest wylewny      
w swojej dobroczynności i znalazły się  pieniądze  w budżecie, a On walczy 4 lata o różne 
rzeczy i ludzie dalej paplają się w błocie i mają problem, a Wójt przyjeżdża gdy jest sucho, a 
kiedy  jest błoto nikogo tam nie ma. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że jest to cenna uwaga. 
Przewodniczący przypomniał, że  teraz jest mowa o zwołaniu zebrania w Sławoszewie i gdy 
ten temat zostanie zakończony, to będą wolne głosy i wnioski  i będzie można się 
wypowiedzieć. Teraz natomiast nie chce dopuścić do zbędnej dyskusji. 
Przewodniczący Rady powtórzył, że gdyby wiedział, że tak zakończy się dyskusja w sprawie 
zebrania w Sławoszewie, to nie dopuściłby do żadnej  dyskusji, a poddałby pod głosowanie 
projekt uchwały. Przewodniczący podkreślił, że nie może być tak, że w związku z tym, że jest 
jakieś nieporozumienie  w danej miejscowości  i wnioskuje się o unieważnienie zebrania,  
wykorzystuje się sytuację i pada oświadczenie, że tak będzie to załatwione z budżetu Gminy. A 
trzeba to jeszcze przegłosować zmianę budżetu i trzeba te pieniądze mieć i nie w ten sposób 
załatwiać, bo każdy z tu siedzących sołtysów  niech zawalczy o swoje w tej chwili.  
Przewodniczący zachęcał, aby sołtysi zawalczyli o swoje , co trzeba zrobić, a na zebraniu były 
także inne wnioski. Przewodniczący Rady mówił, że jeżeli nie było podpisów, to nie były 
wiarygodne wnioski, w takim razie. 
Sołtys  Wyszek Mieczysław Stefaniak zwrócił  Przewodniczącemu Rady uwagę dlaczego 
dopuścił do głosu radnego Twardowskiego, a jak ma uwagi do zebrania wiejskiego , to trzeba 
było mówić na zebraniu. 
Radny Twardowski odpowiedział, że nie miał wtedy jeszcze protokołu. 
Przewodniczący Rady wnosił o zakończenie dyskusji. 
Na co sołtys Stefaniak odpowiedział, że teraz każe kończyć, a przed tym nie. 
Przewodniczący Rady  przyznał, że jest to słuszna uwaga.  
Sołtys Stefaniak mówił, że jest to kampania wyborcza. 
Radny Józefiak  nawiązując do wypowiedzi sołtys Skowrońskiej  mówił, że nie chce 
nawiązywać do kampanii wyborczej, bo nie ma czasu na nią, ani ochoty.  Jest rolnikiem  i ma 
potąd roboty, a nie kampanię wyborczą, ale nikt nie zabroni, aby mieszkańcy Sławoszewa        
w tym obecni na sesji przyjeżdżali do radnego  do domu, bo nie jest to zabronione. 
Przewodniczący Rady przyznał, że nie jest to zabronione. 
Przewodniczący Rady zwracając się do  radnego Józefiaka mówił, że swoje problemy 
przenieśli na sesję i to zupełnie niepotrzebnie. 
Radny Pacholak powiedział, że tak jak radni wsłuchują  się w społeczeństwo , tak i sołtysi 
powinni  to robić i rozmawiać o problemach wsi  i wówczas do tego by nie doszło. 
Następnie przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała Nr XLVII/265/2014 w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego sprzeciwu 
mieszkańców  miejscowości Sławoszew w sprawie niewłaściwego  zwołania zebrania 
wiejskiego podjęta została 12 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym. 
 
2) w sprawie nieważności uchwały zebrania wiejskiego w sołectwie Kotlin. 
Za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały zebrania wiejskiego          
w sołectwie Kotlin głosowało 6 radnych, 7  było przeciwnych. 
Wobec tego uchwała ta nie została podjęta przez Radę Gminy. 
 
3) w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Uchwała nr XLVII/266/2014 podjęta została  12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 
Przewodniczący Rady mówił, że można się z tym nie zgadzać, ale taki Rada uchwaliła 
regulamin wynajmowania świetlic wiejskich. 
4) w sprawie zmiany statutu sołectwa Wysogotówek 
Uchwała nr XLVII/267/2014 podjęta została 13 głosami za. 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze  
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Kotlin. 
Uchwała nr XLVII/268/2014 podjęta została 13 glosami za. 
6)zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 
 przez Gminę Kotlin. 
Uchwała nr XLVII/269/2014 podjęta została 13 głosami za. 
7) w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014. 
Uchwała nr XLVII/270/2014 podjęta została 13 głosami za. 
8) w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi       
i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego     
i o wolontariacie, na rok 2015. 
Uchwała nr XLVII/271/2014 podjęta została 13 głosami za. 
9)  zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014. 
Uchwała Nr XLVII/272/2014 podjęta została 12 głosami za, przy 1 głosie  przeciwnym. 
Podjęte uchwały oraz projekt uchwały, który nie został przyjęty stanowią załączniki do 
protokołu. 
 
ad.10. Podjęcie opinii o wniosku Wójta Gminy składanego w Urzędzie Marszałkowskim 

      Województwa Wielkopolskiego o dofinansowanie budowy dróg transportu rolniczego. 
                     Wójt poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty  przedstawił 3 odcinki  
dróg. 
Radny Wodniczak informował, że na Komisji proponowano pozostawić drogę w Woli 
Książęcej w tłuczniu, bo jest to droga „ślepa” i po co później  robić na niej muldy. Radny 
uważał, że Wola Książęca ma tyle inwestycji, że na kilka lat wystarczy. 
Radny Bogdan Pacholak prosił o poparcie drogi Twardów – Racendów i drogi w Racendowie. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jest 5 odcinków dróg, które kolejno podda pod głosowanie. 
Głosuje się tylko „za”. Każdy radny  3 razy głosuje za tj. za trzema odcinkami  dróg. 
Głosowanie odbyło się  kolejno nad każdym z następujących odcinków dróg: 
1) Wola Książęca działka nr 29, odcinek długości 0,73 km  nawierzchnia bitumiczna -  0   
    głosów, 
2) Racendów działka nr 1, odcinek długości 0,88 km – nawierzchnia bitumiczna – 13  głosów, 
3) Wola Książęca ( Tarce Osiedle) działka  nr 5/1, odcinek długości 0,90 km   nawierzchnia  
    tłuczniowa  - 7 głosów, 
4) Kurcew do posesji Nowaka nawierzchnia tłuczniowa ,odcinek długości ok., 0,90 km  6  
    głosów, 
5) Twardów – Racendów nawierzchnia tłuczniowa odcinek długości ok., 1,80 km 13 głosów. 
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Opinia Nr 4/XLVII/2014  w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o 
dofinansowanie przebudowy dróg transportu rolniczego  podjęta została  13 głosami za. 
Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ogłoszenie  5 minutowej przerwy. 
Salę obrad opuścili radni: Jerzy Szymczak i Jolanta Urbaniak. 
Wznowienie obrad. 
Przewodniczący Rady mówił, że w czasie przerwy  rozmawiał i  faktycznie w jego ocenie 
wyszło to  zdecydowanie niepoprawnie. Radny Taczała  mówił, że w Jego też. 
Przewodniczący Rady mówił, że wzięło się to z tego, że tak do końca  nie są radni rzetelnie 
informowani. 
Radny  Zdzisław Wodniczak i radny Radosław Wałkiewicz  mówili, że byli informowani na 
posiedzeniach komisji. 
Przewodniczący Rady pytał -  i co, z pełną akceptacją?  
Wójt mówił, że Przewodniczący Rady i radny Taczała są samorządowcami od lat i to On 
mógłby  posiłkować się dokumentami, a  nie Oni i nie wiedzą gdzie są drogi gminne. 
Rady Taczała przyznał, że nie wiedział, bo skąd. 
Wójt powiedział, że jest to droga na terenie gminy Kotlin i służyć będzie mieszkańcom. 
Przewodniczący Rady powiedział, że zostało to przegłosowane. 

 
  ad.11.  Wolne głosy i wnioski. 
                           Wnioski zgłosili: 

Radny Stefan Taczała  wnioskował o pomalowanie wiosną wigwamu i ławek przy wigwamie. 
Radny Taczała mówił, że dużo robi w czynie społecznym wymieniając prace przy wigwamie  
i kopanie rowu przy cmentarzu. 
 Radny skarżył się, że gdy prosi o ciągnik, czy koparkę, to nie było, a teraz rów wykopano bo 
zaczęła się kampania. 
Radny Wałkiewicz  informował, że w Wysogotówku też dużo zrobiono w czynie, w tym: 
obcinanie gałęzi,  kopanie rowów. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o rozplanowanie ziemi wokół wiaty  wywiezionej          
z drogi. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o ujęcie drogi w Wyszkach do Walasiaka  i drogi 
gdzie przebiega kolektor do dróg transportu rolniczego.  
               Następnie głos zabrał  radny Rady Powiatu Walenty Kwaśniewski mówiąc, że 
wybory przed nami, wybory tu czuć i są okazją do podsumowania i są nadzieją na następne 4 
lata. 
Radny przyznał, że  dzisiejsza sesja była dla Niego  pouczająca i dużo się zmieniło przez te 4 
lata      w sensie podejścia ludzi do demokracji.  
Kłopoty z zebraniami wiejskimi zmuszają do przyjęcia innej formuły powiadamiania o 
zebraniach. 
 Gdy jest zebranie należy na nie przyjść i gdy wniosek jest zgłaszany na zebraniu, to należy go 
przyjąć do protokołu i przegłosować. 
Ludziom trzeba powiedzieć, że to co przyśni się  w nocy, w  systemie demokratycznym wcale  
nie  znaczy, że będzie realizowane.  
                 Następnie radny mówił o wybudowanych przez Powiat drogach: Twardów – Kurcew        
i Wola Książęca – Hilarów, o które nie mógł  się doprosić, a  się doszczekał jak określił  będąc       
w opozycji.  
Radny mówił, że nikt nie może  oczekiwać, że będzie  chwalił Starostę za kupno budynku od 
RSP za kwotę za wysoką. 
Nie krytykował natomiast pomysłu przeniesienia DPS z Zakrzewa do Kotlina  w którym 
zatrudnionych jest 60 pracowników i przynosił będzie podatek. 
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Radny Kwaśniewski mówił, że nie każdy ma talent do gospodarności i nie każdy ma 
doświadczenie. Nie posądza natomiast nikogo o złą wolę. Wiele błędów wynika z niewiedzy            
i niedoinformowania. 
                Radny przyznał, że jest zdziwiony tym, że przegłosowano dzisiaj drogę Tarce 
Osiedle,  z tym, że każdą uchwałę można zmienić, a można też usiąść z Burmistrzem Jarocina  
i dogadać się i Gmina Jarocin przekaże  środki na drogę w Gminie Kotlin i to jest możliwe do 
załatwienia. 
               Radny życzył radnym powodzenia, mówiąc, że nie wszyscy to powodzenie będą 
mieć.  
Radny poinformował, że startuje również do Rady Powiatu. 
               Wójt mówił, że niezależnie jaka była władza w Starostwie samorządowcom z Gminy 
Kotlin udało się porozumieć z tą władzą, co można zaobserwować patrząc na chodnik w Woli 
Książęcej, który realizowany był przez 2 lata. 
Wójt uważał, że partnerstwo  łączy i  i nie tylko w dziedzinie drogowej. 
Wójt mówiąc o drodze  Twardów – Kurcew i drodze  w Hilarowie uważał, że  jest to zasługą 
podjętych działań samorządu tej kadencji, a o drogach dyskutowano od wielu kadencji.  
Wójt mówił, że samorząd tej kadencji zrobił dużo. 
 

  ad.12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLVI sesji 
Rady Gminy. 
                   Wójt poinformował, że zgłoszone wnioski dotyczące dróg powiatowych 
przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. 
Zarząd  Dróg poinformował, że naprawę drogi w Twardowie  i wykoszenie pobocza drogi 
Kotlin – Sławoszew planuje po rozliczeniu  zadań inwestycyjnych i przeanalizowaniu 
posiadanych środków w budżecie.  
Studzienki przy moście w Magnuszewicach  zostały oczyszczone. 
W sprawie spływającej wody na skrzyżowaniu w Magnuszewicach Zarząd wystąpił do 
właściciela pola o udrożnienie przepustu pod zjazdem, gdyż utrzymanie zjazdu należy do 
obowiązków właściciela działki. 
                 W odpowiedzi na monit w sprawie  ustawienia fotoradaru w miejscowości Wyszki  
Główny Inspektor Transportu Drogowego poinformował, że zakończono prace  nad budową 
Systemu Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym. Wyłonione zostały najbardziej 
niebezpieczne odcinki dróg na terenie całego kraju, na których instalowane są stacjonarne 
urządzenia rejestrujące. 
Zgłoszony wniosek będzie ponownie rozpatrzony  w przypadku podjęcia prac nad rozbudową 
Systemu. 
Z pozostałych zgłoszonych wniosków: 
-  ustawiono  znak przy przepuście przy drodze w Sławoszewie,  
- wniosek o  zamontowanie muldy na ul. Sienkiewicza skierowano do Powiatowej Komisji  
  Zarządzanie Ruchem na Drogach Powiatowych i Gminnych w Powiecie Jarocińskim, 
- zamówione  znaki kierunkowe dla sołectwa Wyszki są i w najbliższym czasie zostaną  
  ustawione, 
- słup ogłoszeniowy z przeznaczeniem  na ustawienie go w Wyszkach Górach jest już u sołtysa 
  i ustawiony zostanie we wskazanym miejscu, 
- drogę w Wyszkach Górach  utwardzono tłuczniem. 
 

  ad.13.  Zamknięcie obrad. 
                     Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XLVII sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

 


